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10-dages forespørgsel om Open Source 

 

SF har med interesse fulgt Aarhus Kommunes deltagelse i OS2-samarbejdet (https://www.os2.eu) og 
lyttet interesseret til direktør Charlotte Storm Gregersen bidrag til Høring i Udvalget for Digitalisering 
og It om Danmarks digitale suverænitet, hvor hun fortalte om Magistratsafdelingen for Kultur og 
Borgerservices erfaringer med open source i Kultur og Borgerservice og Magistratsafdelingen for Kultur 
og Borgerservices fremtidige planer. 
(https://www.ft.dk/aktuelt/webtv/video/20241/diu/tv.9670.aspx?as=1#pv )  

 

SF har en ambition om, at Aarhus Kommune i videst muligt omfang løsriver sig fra tech-giganterne og 
fokuserer på Open Source og åbne standarder. Det ønsker vi af en række årsager: Vi skal øge vores 
digitale suverænitet, vi skal flytte udviklingsressourcer fra USA til Europa, det skal være nemmere at 
overholde GDPR-reglerne, og vi skal spare licensudgifter. 

 

I den forbindelse har vi nogle spørgsmål: 

 

1. Er OS2-samarbejdet primært fokuseret på at erstatte bagvedliggende systemer med Open 
Source, eller rummer samarbejdet også fokus på kontorpakker? 

 

2. Hvilke årlige it-licensomkostninger har Aarhus Kommune? Hvor stor en del heraf går til 
Microsoft-licenser til fx Windows, SharePoint, Outlook, Office og Active Directory? 

3. Hvilke aktuelle planer er der i Magistratsafdelingen for Kultur og Borgerservice i forhold til at 
erstatte Microsoft-værktøjer med Open Source-alternativer? 

 

4. Hvilke aktuelle planer er der i de øvrige magistratsafdelinger? 

 

5. Hvilke erfaringer er der indsamlet ift. omkostninger til etablering og vedligehold af Open 
Source-løsninger sat op imod tidligere brugte proprietære systemer? 

 

6. Hvordan er slutbrugernes tilfredshed med Open Source-løsningerne i forhold til tidligere brugte 
systemer? 
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